
 
  

 

 
2024-03-22 

Sida 1/17 
 
 

 
 
 
 
 
 

  
Protokoll fört vid sammanträde med Svenska Kennelklubbens avelskommitté, SKK/AK, 2024-
03-22. 

 
Det justerade protokollet redovisar vad som har avhandlats vid mötet. Beslut som fattats kan 
bli föremål för ändring av SKKs Centralstyrelse. 
 

Närvarande: 

Ordinarie ledamöter: 

Karin Brostam Berglund (ordförande), Lars Ramberg (vice ordförande), Maija-Leena Eloranta, 
Mikaela Sandbacka, Liselott Ringman, Camilla Andersson, Elisabeth Rhodin, Maria Dahlberg 
och Maria Lönnhammar 

 

Adjungerade: 

Helena Skarp, Anne Bucksch, Sofia Malm Persson, Petra Waleij och Anna Björklund (deltog 
under § 34 h samt § 35 b) 

 

Journalistisk bevakning: 

Jenny Widebeck 
 

Anmält förhinder:  
 

Protokoll 

Linda Widebeck 
 

§ 23  Mötet öppnas 

Karin Brostam Berglund hälsade alla välkomna och förklarade mötet öppnat.  

 

§ 24  Val av justerare 

Elisabeth Rhodin utsågs att jämte ordförande justera § 23 - § 34. Vidare utsågs Maria 
Dahlberg att jämte ordförande justera § 35 - § 44. Vald justeringsperson ska vara insatt i 
aktuella dispensärenden för att kunna redogöra för dessa vid kommittémötena. 
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§ 25   Fastställande av dagordning  

Dagordningen fastställdes.  

 

§ 26   Föregående protokoll 

Kommittén gick igenom föregående protokoll och noterade att ett årtal under § 13 a) 
Dispensansökan gällande rottweiler som saknar Mentalbeskrivning Hund, MH, blivit 
felaktigt. Hanhunden som dispensen omfattar är född 2000 och inte 2020 som framgår av 
protokollet. Efter förtydligandet lade kommittén föregående protokoll till handlingarna. 

 

§ 27  Beslut från SKK/AKs verkställande utskott 

a) Dispensansökan veterinär angående utförande av patellaintyg 

Ansökan från veterinär om dispens från krav på specialistkompetens i hundens och kattens 
sjukdomar för att utfärda patellaintyg. Veterinär som ansöker om dispens ska ha tillägnat sig 
kunskaper motsvarande specialistkompetens och ska ha gått parallellt med veterinär som 
innehar specialistkompetens. Den sökande ska inte bara känna till bedömningsgrunderna för 
respektive sjukdom/defekt utan även vad intygen står för inom SKK-organisationen och hur 
de ska fyllas i. SKK/AKs verkställande utskott såg över den inkomna dokumentationen och 
beslutade därefter att bevilja veterinärens ansökan för att utfärda patellaintyg. 

 

b) Dispensansökan utländsk veterinär angående utfärdande av hjärtintyg  

Ansökan från en utländsk veterinär om dispens från krav på specialistkompetens i hundens 
och kattens sjukdomar för att utfärda hjärtintyg. SKK/AKs verkställande utskott såg över den 
inkomna dokumentation för veterinären samt tog del av yttrande från SKKs 
veterinärmedicinskt sakkunniga Anna Björklund och kunde konstatera att veterinären i fråga 
är en välutbildad kardiolog i Australien. SKK/AKs verkställande utskott beslutade att bevilja 
ansökan med förutsättningen att det tydligt framgår av intygen huruvida undersökta hundar 
har blåsljud eller inte. 
 

c) Svar till skrivelse från uppfödare angående genetisk variation  

Skrivelse som inkommit via SKKs centralstyrelse, CS, avseende genetisk variation. SKK/AKs 
verkställande utskott identifierade vilka frågeställningar som berörde SKK/AK och besvarade 
dessa.  
 
SKK/AK beslutade att fastställande det verkställande utskottets beslut.  
 

§ 28  Bordlagda ärenden 

a) 2022 5 § 95 b) Bildandet av egen rasklubb för flerfärgade pudlar 

Den arbetsgrupp som tillsattes vid Kennelfullmäktige 2023 arbetar fortsatt med frågan 
rörande hundar med ej standardenlig färg. Ärendet är därmed fortsatt bordlagt. 
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b) 2023 1 § 10 f) Avelsrätt vid frusen sperma 

Till dagens möte förelåg ett avtal avseende överlåtelse av fryst sperma. SKK/AK diskuterade 
avtalsförslaget och identifierade ett antal frågeställningar som kommittén önskade diskutera 
med SKKs juridiska avdelning. SKK/AK beslutade att Maria Dahlberg och Mikaela Sandbacka 
sammanställer frågeställningarna samt att sekreteraren bjuder in Agneta Lönn från SKKs 
juridiska avdelningen till kommande möte för fortsatt diskussion kring avtalet.  
 

c) 2023 - 2 § 32 e) Begränsa antalet kullar på hamiltonstövare 

Då det inte inkommit någon ny information från Svenska Stövarklubben avseende att 
begränsa antalet kullar på hamiltonstövare konstaterade SKK/AK att ärendet därmed är 
fortsatt bordlagt.  

 

d) 2023 - 2 § 33 b) Återstående beslut RFG-Scheme - utländska intyg m.m. 

SKKs avdelning för avel och hälsa presenterade ett förslag till att möjliggöra för svenska 
hundar att BOAS-graderas enligt RFG-Scheme i Norge och Danmark. Tillvägagångssättet i de 
två länderna kommer att skilja sig något men hundägaren kommer i båda fallen att behöva 
köpa en särskild remiss av SKK innan undersökningen. SKK/AK diskuterade frågan och 
beslutade att fastställa förslaget med tillägget att en utvärdering ska genomföras efter 2 år, 
dvs efter 2027-01-01. Hundar som redan nu är undersökta i Norge eller Danmark kommer 
att kunna registreras retroaktivt enligt särskilt förfarande.  
 

§ 28 Bordlagda ärenden d) 2023 - 2 § 33 b) Återstående beslut RFG-Scheme - utländska intyg 
m.m. förklarades omedelbart justerad. 
 

e) 2023 - 2 § 34 c) Dispensregistrering vit herdehund 

Ärendet har varit bordlagt sedan AK-2 2023 då kommittén inväntat att X-registret ska 
lanseras i sin helhet. Ärendet gäller en vit herdehund där hundägaren beskriver att modern 
är första generationens inkorsning och fadern är en vit herdehund registrerad i 
Nederländerna som ursprungligen är född i Australien. I ansökan presenteras information 
avseende ursprung, hälsa, DNA-test, mentalitet och exteriör. Huvudsyftet med 
dispensregistreringen är att denna hund ska kunna bidra med nytt avelsmaterial till en liten 
raspopulation med liten genetisk variation. SKK/AK noterade att det likt föregående möte 
fortsatt kvarstår arbete med X-registret men konstaterade att det är viktigt att ärendet nu 
kan hanteras och inte bordläggas igen. Yttranden från såväl ras- som specialklubb har 
inkommit där klubbarna yrkar på bifall om hunden inte registreras i SE-registret utan i X-
registret. SKK/AK diskuterade ärendet och beslutade att bevilja dispensregistreringen där 
hunden registreras i X-registret samt inte behöver genomgå någon inmönstring.  
 

§ 28 Bordlagda ärenden e) 2023 - 2 § 34 c) Dispensregistrering vit herdehund förklarades 
omedelbart justerad. 
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f) 2023 - 4 § 75 Ärenden d) Ansökan om inkorsningsprojekt avseende ökad genetisk 

variation hos field spaniel 

SKK/AK noterade redan vid föregående möte att klubben arbetat på ett förtjänstfullt sätt 
med frågan samt har lämnat in en välarbetad ansökan men att då SKK centralt inte hade ett 
färdigt förhållningssätt kring hanteringen av inkorsningsprojekt har ärendet varit bordlagt. 
SKK/AK diskuterade frågan och noterade att sedan föregående möte har Centralstyrelsen, 
CS, fastställt SKK/AKs konstaterande att avkommorna i ett korsningsprojekt inte registreras i 
den ordinarie stamboken (SE-registret) utan i det så kallade X-registret (ett annexregister där 
avkommorna från en korsparning får prefixet SXX i sitt registreringsnummer). Arbetsgruppen 
för inkorsningsprojekt rapporterade att ansökan granskats en gång till inför detta möte och 
att gruppen inte har några tilläggande kommentarer. Med det som bakgrund beslutade 
SKK/AK att bevilja ansökan om inkorsningsprojekt avseende ökad genetisk variation hos field 
spaniel.  

 

§ 28 Bordlagda ärenden f) 2023 - 4 § 75 Ärenden d) Ansökan om inkorsningsprojekt avseende 
ökad genetisk variation hos field spaniel förklarades omedelbart justerad.  

 

g) 2023 - 4 § 75 Ärenden h) Bordlagt ärende från SKK/UKK angående tik i avel som 
opererats för patellaluxation 

Till dagens möte har SKKs uppfödarkommitté, UpK, inkommit med såväl journalutdrag som 
yttrande från ras- och specialklubb. SKKs veterinärmedicinskt sakkunniga, Anna Björklund, 
har genom ett yttrande till SKK/AK konstaterat att hennes tolkning av operationsberättelsen 
är att patellaluxationen har åtgärdats på grund av anatomiska avvikelser. I förlängningen 
innebär detta att det är hundens anatomi som orsakat patellaluxationen och inte ett trauma 
och att hunden därmed inte är lämplig att använda i avel. Såväl ras- som specialklubb 
avråder till att använda individer med patellaluxation i avel samt hänvisar till att rasens 
populationsgenetiska läge inte motiverar att avla på drabbade individer.  
 
SKK/AK såg över den inkomna veterinärjournalen och yttranden från såväl ras-, specialklubb 
samt SKKs veterinärmedicinskt sakkunniga. Utifrån materialet kan kommittén konstatera att 
en hund som opererats för patellaluxation som inte är orsakad av trauma inte är lämplig att 
använda i avel.  
 

h) Skrivelse till SKK/CS avseende återremitterat ärende, AK 3/2023 § 54 b, Ärenden, 
Skrivelse om uppdatering av registreringsregler för MH 

SKKs centralstyrelse, CS, hade till föregående möte uppmanat SKK/AK att se över den exakta 
ordalydelsen av regeltexten för att undvika missförstånd rörande begreppet ”ej genomgått 
en fullständig mentalbeskrivning hund”. Stöd har hämtats hos Kommittén för hundars 
mentalitet, KHM, som föreslår att texten publiceras under särbestämmelser avseende känd 
mental status under rasgrupp 1 och 2 i SKKs registreringsregler. Genom att publicera texten i 
direkt anslutning till särbestämmelserna blir det förtydligat vad fullständig 
mentalbeskrivning hund innebär samt följer samma struktur som för särbestämmelser 
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avseende höftledsröntgen. SKK/AK beslutade att fastställa förslaget från KHM och att införa 
följande tillägg i SKKs registreringsregler:  

Om hund som ej genomgått en fullständig Mentalbeskrivning Hund, MH, exporteras till 
annat land för avel kommer avkommor som återimporteras till Sverige att åsättas avelsspärr 
som ej kan borttagas. Gäller fr o m 2025-01-01. 

SKK/AK diskuterade även möjligheten till att införa en generell skrivelse i SKKs 
registreringsregler för att förhindra ett kringgående av regelverket. SKK/AK uppdrog till 
Mikaela Sandbacka och Petra Waleij att undersöka frågan och därefter återkoppla till 
kommittén.  

 

i) 2023 - 5 § 99 c) Inkorsningsprojekt/program för drentsche patrijshond  

Anne Bucksch föredrog att ett möte tidigare genomförts med klubben samt att ett nytt möte 
med klubben är inplanerat där hon, Camilla Andersson och Sofia Malm Persson deltar som 
representanter för arbetsgruppen för genetisk variation. SKK/AK noterade även att Camilla 
Andersson är utsedd som granskare för klubbens RAS-dokument och Camilla rapporterade 
att hon haft kontakt med klubben angående deras förslag till avelsrekommendationer. 
SKK/AK konstaterade att ärendet därmed är fortsatt bordlagt.   
 

j) 2024–1 § 13 a) Dispensansökan gällande rottweiler som saknar MH 

Vid föregående möte önskade SKK/AK kompletteringar från såväl hundägaren som ras- och 
specialklubb. Till dagens möte har önskade kompletteringar inkommit och SKK/AK tog del av 
det nya materialet och kunde konstatera att hundägaren nu lämnat in en utförlig ansökan 
om vad just denna kombination kan förväntas tillföra raspopulationen för rottweiler. SKK/AK 
såg även över det inkomna yttrandet från rasklubben som beslutat att yrka på att bevilja 
ansökan med hänvisning till det godkända mentaltestet, MT, samt att kombinationen bidrar 
till att bevara genetisk variation. Specialklubben kvarstår vid sitt tidigare yttrande om att 
avslå ansökan. SKK/AK diskuterade ärendet och beslutade därefter att bevilja ansökan.  
 

§ 28 Bordlagda ärenden j) Dispensansökan gällande rottweiler som saknar MH förklarades 
omedelbart justerad. 
 

§ 29  Arbetsgrupper och uppdrag 

Sekreteteraren informerade om det nya dokumentet för sammanställning av arbetsgrupper 
och uppdrag. Nytt sedan föregående möte är att kontinuerliga och tidsbestämda uppdrag 
kommer sammanställas genom ett digitalt verktyg som skapar årshjul, Plandisc. Årshjulet 
kommer att uppdateras kontinuerligt under verksamhetsperioden. 

 

§ 30  Arbetsgruppen för rashundars sundhet, AG-RS 

Karin Brostam Berglund föredrog att arbetet med att sätta samman arbetsgruppen är klart 
och att gruppen föreslås bestå av Lars Ramberg (sammankallande), Maria Lönnhammar, 
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Elisabeth Rhodin, Nina Karlsdotter samt Christel Persson Pinon. Helena Skarp som 
adjungerad från kansliet samt vid behov Sofia Malm Persson och Anna Björklund. Gruppens 
sekreterare kommer att vara Lotta Olsson. Arbetsgruppen har ett digitalt uppstartsmöte 
planerat till måndagen den 25 mars samt det första officiella mötet den 8 april på SKKs 
kansli. SKK/AK beslutade att enhälligt fastställa förslaget.  

 

§ 31  Avtalsanslutna klubbar 

a) Avtalsanslutna klubbar med och utan rasansvar 

Kommittén tog del av den uppdaterade listan över avtalsanslutna klubbar där nya 
kontaktpersoner från Föreningskommittén, FK, fastställts. Vidare rapporterade Camilla 
Andersson och Maria Dahlberg från sitt arbete med att se över kriterier som SKK/AK önskar 
att en klubb ska uppfylla för att den ska anses vara lämplig att ha egen rasansvar. 
Arbetsgruppen önskade stöttning från SKK/AK för att komma vidare i arbetet. Förslag inkom 
från kommittén som arbetsgruppen tar med sig och lämnar in ett förslag till kommande 
möte. Kommittén betonade att underlaget som arbetsgruppen tar fram ska ses som ett stöd 
för SKK/AK och inte som ett regelverk. Till kommande möte önskas en punkt för att se över 
vardera raser på listan och om det eventuellt kan tilldelas rasansvar etc.  
 
Vidare förelåg ett protokollsutdrag från FK angående samarbete för att förtydliga de 
samarbetsavtal som tecknas med avtalsanslutna klubbar. SKK/AK beslutade att Maria 
Dahlberg och Camilla Andersson som redan arbetar med frågan representerar kommittén i 
en gemensam arbetsgrupp.  

 

§ 32  Rasspecifika avelsstrategier, RAS 

a) Inkomna RAS 

SKK/AK såg över listan över inkomna RAS.  
 

b) RAS för fastställande 

Till dagens möte hade tre RAS-dokument granskats och föreslagits för fastställande. 
 

• västsibirisk laika 

• kishu  

• gotlandsstövare  
 
SKK/AK diskuterade vardera RAS-dokument och identifierade några mindre redaktionella 
ändringar i samtliga. SKK/AK beslutade att efter ändringarna fastställa RAS för västsibirisk 
laika, kishu samt gotlandsstövare.  
 
§ 32 Rasspecifika avelsstrategier, RAS b) RAS för fastställande förklarades omedelbart 
justerad. 
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c) Arbetsgång vid granskning av RAS 

Sekreteraren informerade om en ny sida i pärmen där relevanta dokument kring 
granskningsarbetet kommer att samlas. Sidan är under uppbyggnad men bland annat finns 
Agria Breed Profile tillgängliga för granskarna. Den nya sidan kommer även att användas när 
beslut ska fattas per capsulam gällande RAS. SKK/AK har sedan tidigare planerat att ha ett 
digitalt möte för att diskutera arbetet med att granska RAS och beslutade att det blir den 9 
april 18:30-20:30.  
 
Vidare diskuterade SKK/AK arbetet med Breed Specific Instructions, BSI, i 
granskningsprocessen och beslutade att tillskriva Exteriördomarkommittén, EDK, för att 
fråga hur det ska hanteras.  
 

§ 33  Utbildning   

a) Föreläsningar 

SKK/AK hade till dagens möte fått in flertalet förfrågningar om hjälp med föreläsningar och 
beslutade att: 
 

• Maija-Leena Eloranta föreläser för SPHKs rasklubb för grönlandshund om smart 
avelsplanering den 7-8 september i Vilsta, Eskilstuna.  

• Elisabeth Rhodin föreläser för Svenska Miniature American Shepherdklubben om 
etisk avelsplanering och kommer gemensamt fram till ett passande datum.   

• Svenska Leonbergerklubben önskar en föreläsning om parning, specifikt 
dubbelparningar. SKK/AK föreslår att klubben kontaktar en veterinär som jobbar 
inom reproduktion.  

• Svenska Gårds- och Vallhundsklubben önskar en föreläsning om små populationer. 
SKK/AK önskar få in information om datum och plats och uppdrog till sekreteraren att 
begära in detta inför nästa möte.  
 

b) Webbinarier  

SKK/AK uppdrogs att komma in med förslag på teman för hösten 2024. Ett flertal förslag 
inkom som Anne Bucksch tar med sig till arbetsgruppen.  
 

c) Digitala ras och specialklubbsträffar 

Den 19 mars arrangerades en uppskattad ras- och specialklubbsträff med temat Agria Breed 
Profile. Det var stort intresse för träffen och ca 80 personer deltog. Föreläste gjorde Annika 
Forsberg från Agria Djurförsäkringar. Under våren planeras även en träff med temat att 
arbeta med RAS som arrangeras av Anne Bucksch och Mikaela Sandbacka. Vidare 
diskuterades träffar för hösten 2024. Ett förslag som inkommit till SKK/AK var avelsrådets roll 
i klubben och Maija-Leena Eloranta och Maria Dahlberg tog på sig att planera och leda 
träffen. Vidare förslog kommittén att genomföra en träff för att informera om ECVO-intyget.  
 

d) Diplomerad avelsfunktionär 
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Nästa helgkurs för avelsfunktionärer planeras den 27–28 april på SKKs kansli. Information 
har skickats ut till samtliga specialklubbar och finns publicerad på SKKs webbplats och 
anmälan är öppen till den 8 april.  

 

e) Avelskonferens 

SKK/AK såg över utvärderingen från årets konferens och gladdes åt att deltagarna överlag 
var mycket nöjda över såväl innehåll, upplägg och föreläsare. Vidare blickade kommittén 
framåt mot kommande avelskonferens 2025 och bildade en ny arbetsgrupp bestående av 
Anne Bucksch, Mikaela Sandbacka, Maija-Leena Eloranta, Liselott Ringman, Camilla 
Andersson. Arbetsgruppen planerar att genomföra ett möte innan nästa kommittémöte för 
att bland annat rapportera förslag på teman.  

 

§ 34  Ärenden 

a)  Uppföljningsmöte gällande svensk lapphund  

SKK/AK tog del av minnesanteckningar från möte med Svenska Lapphundklubben och Svensk 
Rasklubb för Svensk Lapphund den 1 mars. Från SKK/AK deltog arbetsgruppen i form av Karin 
Brostam Berglund, Elisabeth Rhodin, Maija-Leena Eloranta samt under delar av mötet Sofia 
Malm Persson. Bland annat beslutades att rasklubben ska se över hälsoprogrammet för 
höftledsdysplasi, HD, och återkoppla genom en rapport till SKK/AK. Inkorsningsprojekt 
diskuterades även under mötet och en ansökan ska tas fram i samarbete mellan ras- och 
specialklubben och lämnas till kommitténs arbetsgrupp för inkorsning.  

 

b) SKK/AKs synpunkter kring befintlig information på sidan Köpahund och tankar kring 
vad som saknas  

Liselott Ringman informerade att hon sedan AK-4 2023 haft i uppdrag att sammanställa de 
synpunkter gällande sidan Köpahund, t. ex rörande inavelsgrad. Arbetet med skrivelsen 
pågår än och då det sedan tidigare ska finnas en skrivelse angående Köpahund som SKK/AK 
skickat till CS uppdrogs sekreteraren att ta fram skrivelsen och förmedla till Liselott. SKK/AK 
beslutade därmed att bordlägga ärendet.  
 

c) Förändrade regler för avelsspärr 

SKK/AK tog del av ett underlag gällande förslag på tillägg för att spärra en hund för avel. 
Hundägare kan ansöka om att spärra sin hund för avel genom att fylla i en blankett som finns 
att hämta från SKKs webbplats. Anledningen till spärren kan antingen vara i enlighet med 
beslutat hälsoprogram eller på grund av sjukdom eller annan defekt efter ägarens och 
eventuell avelsrättsinnehavares skriftligt motiverande begäran samt bifogat veterinärintyg. 
SKK/AK diskuterade underlaget och inkom med ett antal förslag till justeringar som kommer 
hanteras tills SKK/AKs kommande möte i maj.  

 

d) Överklagan gällande hjärtundersökning  
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Inkommen skrivelse från hundägare gällande hanteringen av en överklagan för 
hjärtundersökning på en cavalier king charles spaniel. Av skrivelsen framgår att hundägaren 
undersökt sin hund hos veterinär och fått diagnosen ”hjärta, konstaterat biljud”. Därefter tar 
hundägaren några dagar senare sin hund för undersökningar hos en annan veterinär och får 
då resultatet ”hjärta, ausk.utan anm”.  
 
SKK/AK förde en noggrann diskussion i ärendet och kunde konstatera att en undersökt 
hunds undersökningsresultat registreras och offentliggörs i Svenska Kennelklubbens, SKK, 
register oavsett utfall. Regelverket gällande att överklaga ett resultat finns publicerad på 
SKKs webbplats och beskriver att om hunden vid en undersökning av veterinär visat sig ha 
biljud/blåsljud kommer detta resultat stå kvar i registret tills en formell överklagan gjorts och 
hunden undersökts igen utan anmärkning, ”hjärta, ausk.utan anm.”. Överklagandet ska ske 
skriftligen till SKK. Den nya undersökningen ska därefter utföras av en av SKK anvisad 
veterinär, vilken före undersökningen ska informeras om att undersökningen avser 
överklagande av tidigare diagnos. 

SKK/AK noterade att i det beskrivna ärendet så har hundägaren inte gått den korrekta vägen 
för hur en överklagan ska ske och därmed har det nya resultatet registrerats i SKKs databas 
samt att det första undersökningsresultatet kvarstår.  
 

e) Önskemål om övergångsregler för X-registret från SSRK 

Inkommen skrivelse från Svenska Spaniel och Retrieverklubben, SSRK, angående önskemål 
om övergångsregler för SX-registret. SSRK menar att det i dagsläget blir svårförståeligt varför 
en hund efter två SE-registrerade föräldrar kan få ett SX-registreringsnummer. Det är t. ex 
när bara en hund i tredje led i stamtavlan saknas eller är registrerad i exempelvis danskt 
jakthundsregister, DJR. SSRK beskriver att det ofta sker avelsutbyte för den jaktavlade 
populationen av labrador retriever, engelsk springer spaniel och cocker spaniel med till 
exempel Danmark där då en stor del av den jaktavlade populationen kommer att ligga i SX-
registret. För populationen och enskilda uppfödare är effekten inte så stor så länge valparna 
inte exporteras eller tävlar internationellt. Om SKK däremot inte förankrat att SX-
registrerade hundar är godkända för registrering i andra FCI-kennelklubbar eller tillåts tävla i 
internationella sammanhang kommer detta sannolikt ha en negativ effekt för den jaktavlade 
populationen i Sverige. SSRKs önskemål är därmed att hundar som är efter föräldradjur som 
är stambokförda i SKKs SE-register eller annan FCI godkänd kennelklubb registreras i SE-
registret. 

Petra Waleij föredrog att för att en hund ska få ett SE-nummer ska tre generationen vara av 
FCI godkänd härstamning. Vidare rapporterades att FCI fått information om att SKK numera 
har två annexregister vilket övriga FCI länder ska acceptera. SKK/AK tog del av det mejlsvar 
som Petra Waleij skickat till specialklubben och konstaterade därmed att klubben fått 
återkoppling i frågan.  

 

f) EDK angående engelska kennelklubbens arbete med fokusraser 
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Förelåg ett protokollsutdrag från SKKs exteriördomarkommitté, EDK, angående engelska 
kennelklubbens arbete med fokusraser. Bifogat till protokollsutdraget förelåg engelska 
kennelklubbens material “Play Your Part: Breeding, Buying and Bringing Up Brachycephalic 
Dogs Better”. Kommittén konstaterade att det är ett bra material med viktiga frågor. SKK/AK 
tackade EDK för informationen och ser fram emot ett fortsatt gemensamt arbete gällande 
våra brakycefala hundraser.  

 

g) Ansökan om inkorsningsprojekt för chodský pes 

Förelåg en ansökan om inkorsningsprojekt för chodský pes. Ansökan är inskickad av en 
uppfödare av rasen. Ansökan har även varit hos såväl ras- som specialklubb som skrivit ett 
gemensamt yttrande där klubbarna föreslår avslag på ansökan. SKK/AK diskuterade 
underlaget och uppdrog sekreteraren att informera ansökande person att ett 
inkorsningsprojekt bör hanteras i samråd med rasklubb.   

 

h) ECVO-intyg  

Anna Björklund föredrog att under 2024 genomförs det planerade bytet till det europeiska 
ögonlysningsintyget, ECVO (European College of Veterinary Ophtalmologists). I samband 
med bytet övergår även hanteringen från pappersintyg till ett digitalt intyg. ECVO-intyget 
kommer att ha stora likheter med det svenska vi använder idag och en fördel är att det 
används av större delen av Europa. Övergången kommer därmed underlätta jämförelser 
mellan länderna och möjligheterna till att föra statistik över olika ögonsjukdomar.  

SKK/AK förde en lång och ingående diskussion gällande ärendet. Framförallt diskuterades 
avelsrekommendationerna där det är av vikt att ta i beaktning hur dessa kommer användas. 
SKK/AK betonade att det i de flesta fall inte handlar om några nya avelsrekommendationer, 
utan att se över och kompletterade redan befintliga rekommendationerna för 
ögondiagnoser som registreras i SKKs databas och finns listade på SKKs webbplats så att de 
fungerar med det nya ECVO-intyget.  

SKK/AK såg över underlaget som Anna tagit fram och beslutade att delegera till kansliet att 
fortsätta med framtagandet av ECVO blanketten. Vidare stämmer kansliet av med den 
befintliga arbetsgruppen, bestående av Camilla Andersson och Liselott Ringman, som har 
delegerad beslutsrätt i ärendet för övergången till ECVO-intyg där. SKK/AK beslutade att 
även Karin Brostam Berglund deltar i arbetsgruppen.   

 

i) X-registret 

Petra Waleij föredrog arbetet med SX-registret. Med SX-registret avses ett specialregister 
(annex) för hundar som inte uppfyller alla villkor som ställs för registrering i SE-registret. 
SKK/AK diskuterade hur prefixen SX och SXX ska användas och beslutade att prefixet SX 
används för hundar som är registrerade i FCI-länders specialregister eller motsvarande, samt 
hundar som inte har tre generationers FCI-erkänd stamtavla. Även hundar med stamtavlor 
där det framgår att det finns ytterligare en ras i härstamningen får prefixet SX. Förkortningen 



  

SKK/AK nr 2–2024 
2024-03-22 
Sida 11/17 

 
 

 
SXX-i registreringsnumret användas uteslutande för avkommor födda inom SKKs egna 
inkorsningsprojekt (generation F1-F3).  

SKK/AK betonade att hundar med SX eller SXX inte har några begränsningar att delta inom 
organisationens prov/tävlingar men de kan inte tilldelas ett internationellt certifikat.  

 

j) Skrivelse från rasklubb angående inmönstring  
SKK/AK har tagit emot en skrivelse från Vit Herdehundsklubb angående önskemål om att 
godkända dispensregistreringar för rasen ska genomgå inmönstring, detta för att säkerställa 
kvalitén inom rasen. SKK/AK konstaterade att det inte är lämpligt att införa ett generellt krav 
för hanteringen av dispensregistreringar inom en ras utan att varje inkommen ansökan 
hanteras som ett enskilt ärende baserat på de riktlinjer som finns framtagna för 
dispensregistrering. SKK/AK beslutade därmed att avslå ansökan.   

 

§ 35   Hälsoprogram 

a) Uppföljning gällande Svenska Welsh Corgi Klubben 

Svenska Welsh Corgi Klubben, SWCK, har sedan 2020 ett pågående ärende då klubben efter 
ett möte med SKK/AK fick i uppdrag att kartlägga förekomsten av höftledsdysplasi, HD, samt 
uppmuntra sina medlemmar och ägare av raserna att röntga sina hundar inom ramen för 
SKKs hälsoprogram avseende HD på nivå 1 (central registrering av veterinära 
undersökningsresultat). Till AK-1 2023 hade specialklubben inkommit med ett underlag med 
redogörelser av vad som genomförts sedan 2020 där SKK/AK kunde konstatera att det är en 
liten andel av populationen som är HD-röntgad. I december 2023 samlades SKK/AK och 
SWCKs avelskommittéer för ett uppföljningsmöte avseende HD hos raserna och efter mötet 
har specialklubben inkommit med en skrivelse. SWCKs tydliga budskap i skrivelsen är att de 
inte önskar införa något hälsoprogram avseende HD för någon av raserna och specialklubben 
ifrågasätter bland annat om det finns en säkerställd relation mellan HD-resultat, ärftlighet 
och kliniska besvär för dessa specifika raser.  

SKK/AKs arbetsgrupp har till dagens möte tagit fram ett underlag, omfattande bland annat 
försäkringsstatistik, röntgenstatistik, förekomst av subluxation, dödsfallsstatistik samt 
vetenskaplig litteratur. SKK/AK kunde bland annat konstatera att en tidigare framtagen 
sammanställning av HD-statistik för samtliga raser i SKKs databas (med över 100 hundar 
röntgade totalt per hundras under aktuell tidsperiod) visar att welsh corgi cardigan låg allra 
högst i HD-frekvens av samtliga 129 raser i datafilen. Frekvensen dysplastiska hundar i rasen 
(C-E) låg då på 79% (andel D och E på 40%). Welsh corgi pembroke hade för få röntgade 
hundar för att ingå i sammanställningen, men låg på en genomsnittlig HD-frekvens på 77% 
(andel D och E 50%). SKK/AK konstaterar att båda hundraserna är extrema i fråga om HD-
frekvens, även jämfört med alla andra hundraser i SKKs databas, att såväl HD som andra 
rörelsestörningar har en ökad relativ risk i försäkringsdata för raserna och att vetenskaplig 
litteratur ger stöd för att de radiologiska förändringar i höftleden som kan ses hos welsh 
corgi pembroke är kliniskt relevanta för rasen på motsvarande sätt som i andra, icke 
kondrodystrofa, raser. 



  

SKK/AK nr 2–2024 
2024-03-22 
Sida 12/17 

 
 

 
SKK/AK diskuterade SWCKs skrivelse och arbetsgruppens underlag ingående och kunde 
konstatera att SWCK haft flera år på sig att få fler hundar undersökta och att detta inte gett 
tillfredställande resultat. Med hänsyn till rasens mycket höga HD-förekomst medför parning 
av hundar med okänd HD-status en stor risk för parning mellan två hundar med måttlig och 
grav HD. Något som inte är i enlighet med SKKs Grundregler. Kommittén ansåg att ett 
hälsoprogram som säkerställer röntgen av avelsdjur i det här läget ger möjlighet till bättre 
kartläggning av rasens HD-status.  

SKK/AK beslutade efter en lång och noggrann diskussion att införa hälsoprogram på nivå 2 
(krav på centralt registrerat resultat avseende specifik sjukdom) för höftledsdysplasi, HD, för 
båda raserna fr o m 1 januari 2025.  

 
§ 35 Hälsoprogram a) Uppföljning gällande Svenska Welsh Corgi Klubben förklarades 
omedelbart justerad. 

 

b) Ansökan från Bichon Bolognese & Havanais Club om hälsoprogram för hjärta 

Inkommen ansökan från Bichon Bolognese & Havanais Club, BBHC, gällande hälsoprogram 
för hjärta på nivå 1 (central registrering av veterinära undersökningsresultat). BBHC 
beskriver att hjärtproblemen som förekommer hos bichon havanais är såkallat blåsljud, 
vilket kan indikera på hjärtfel som myxomatös mitralisklaffsjukdom. Hos de flesta individerna 
verkar det som om det uppkommer ganska sent under hundens liv, upp mot 8–10 års ålder 
men även yngre hundar drabbas, vilket ses som allvarligt av rasklubben.  

 

Anna Björklund föredrog att hon varit i kontakt med Jens Häggström och diskuterat att det 
troligtvis handlar om samma sjukdom som cavalier king charles spaniel har men ställer sig 
frågande till vilken ålder som är lämplig för undersökning. Då BBHC beskriver att hundar 
redan har undersökts och lämnats in till klubben ställer sig SKK/AK undrande till hur utfallet 
ser ut och önskar få det redovisat. SKK/AK föreslog att ett möte bokas in med representanter 
från kansliet, SKK/AK, Jens Häggström samt ras – och specialklubb. SKK/AK noterade att en 
till rasklubb under samma specialklubb har kontaktat kansliet gällande hälsoprogram för 
hjärta och föreslog att även den rasklubben bjuds in till mötet.  
 
SKK/AK beslutade att bordlägga ärendet med bakgrund i det planerade mötet samt att det 
inte finns något yttrande från specialklubben ännu. SKK/AK beslutade att från kommittén 
deltar Maria Lönnhammar och Maija-Leena Eloranta samt från kansliet Anne Bucksch, Sofia 
Malm Persson och Anna Björklund som även kallar till mötet.  

 

c) Ansökan från Svenska Finskstövarföreningen om hälsoprogram för cerebellär ataxi  

Inkommen ansökan från Svenska Finskstövarföreningen angående hälsoprogram på nivå 1 
(central registrering) för cerebellär ataxi vilket undersöks genom ett DNA-test. SKK/AK 
beslutade att uppdra DNA-gruppen att se över det vetenskapliga underlaget för testet samt 
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att invänta yttrande från specialklubben. Ärendet bordläggs därmed tills samtliga underlag 
inkommit.  

 

d) Ansökan från Svenska Älghundklubben om hälsoprogram för glaukom och 
dvärgväxt 

Inkommen ansökan från Svenska Älghundklubben angående hälsoprogram på nivå 1 (central 
registrering) för glaukom och dvärgväxt hos norsk älghund, grå. SKK/AK beslutade att uppdra 
till DNA-gruppen att se över det vetenskapliga underlaget för testerna och därmed bordläggs 
ärendet till dess att information inkommit från gruppen.   

 

§ 36  Dispensärenden 

a) Dispensregistrering avseende hälleforshund  

Ansökan om dispensregistrering gällande hälleforshund. Hundens fader är av rasen 
hälleforshund och modern jämthund där båda föräldradjuren är registrerade i SKK. Ägarens 
motivering till ansökan är att det är av vikt att tillföra nytt blod till hälleforshunden samt att 
hunden i fråga är en trevlig och stabil tik som jagar med ett bra ståndskall. Av såväl ras- och 
specialklubbens yttrande framgår att hundens morfar var avlivad med diagnosen PRA. 
Aktuell hund är inte DNA-testad eftersom något DNA-test inte är framtaget för den variant 
av PRA som normalt drabbar jämthund. Det går således inte att fastställa huruvida hunden 
är bärare av PRA eller inte. Kommittén diskuterade den inkomna ansökan och beslutade att 
utifrån ras- och specialklubbs yttrande att avslå dispensansökan. Om hunden längre fram 
kan DNA-testas och visar sig vara fri från anlag rörande PRA kan hundägaren ansöka om 
dispensregistrering på nytt.  
 

b) Dispensregistrering avseende tibetansk mastiff 

Ansökan om dispensregistrering gällande tibetansk mastiff. Den aktuella hunden är efter två 
SKK-registrerade föräldradjur men där uppfödaren inte registrerat valpkullen. Av ansökan 
framgår att kullen inte var planerad. Kommittén diskuterade den inkomna ansökan och 
kunde konstatera att det är uppfödarens ansvar att ansöka om att registrera valpkullen och 
att det inte är lämpligt att ansöka om dispensregistrering för endast en individ. SKK/AK 
beslutade därmed att hundägaren får kontakta uppfödaren som i sin tur får söka dispens för 
att registrera hela kullen hos SKKs uppfödarkommitté, UpK.  

 

c) Dispensansökan gällande parning med HD-belastad dogue de bordeaux  

Ansökan om att genomföra en parning med en HD-belastad dogue de bordaux. SKK/AK 
noterade att hundrasen har krav på känd status gällande höftledsdysplasi, HD, men inget 
hälsoprogram rörande armbågsledsdysplasi, ED. Den beskrivna kombinationen utgörs av en 
hanhund med HD-grad C samt ED-grad 1 samt tik med HD-grad D samt ED-grad 0. Yttrande 
har hämtats från såväl ras- och specialklubb som yrkar på bifall till ansökan med hänvisning 
till att kombinationen kan ge rasen en breddning av avelsbasen. SKK/AK förde en noggrann 
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diskussion i ärendet och konstaterade att det är en stor och tung ras vilket innebär att 
individer med måttlig och grav höftledsdysplasi kan anses ha betydande risk för kliniska 
problem. SKK/AK ansåg det även oetiskt att utsätta en tik med HD-grad D för en dräktighet 
och beslutade att avslå ansökan.  

 

d) Dispensansökan gällande parning med HD-belastad cao da serra da estrela 

Ansökan om att genomföra en parning med en HD-belastad cao da serra da estrela. SKK/AK 
noterade att hundrasen har krav på känd status gällande höftledsdysplasi, HD, men inget 
hälsoprogram rörande armbågsledsdysplasi, ED. Den beskrivna kombinationen utgörs av en 
hanhund med HD-grad E samt ED-grad 1 och en tik med HD-grad A samt inga resultat 
gällande ED. Yttrande har hämtats från såväl ras- och specialklubb som yrkar på bifall till 
ansökan med hänvisning till att rasen har en väldigt liten avelsbas här i Sverige. SKK/AK förde 
en noggrann diskussion i ärendet och kunde inte anse det försvarbart att använda en hund 
med HD grad E i avel och beslutade därmed att avslå ansökan.  

 

§ 37  Konferensbidrag 

Inga inkomna ansökningar. 
 

§ 38   Utvecklingsfonden 

a) Ansökan från SPHK rasklubb för Grönlandshund 

Ansökan inkom till föregående möte där klubben sökt medel för att genomföra DNA-tester 
med syfte att undersöka den genetiska variationen inom rasen för att genom detta kunna 
kartlägga om det kan vara nödvändigt att inmönstra hundar med ursprung från Grönland. 
SKK/AK kunde konstatera att användandet av DNA-tester för att kartlägga den genetiska 
variationen kan vara komplext och uppdrog till Sofia Malm Persson att kontakta klubben. Till 
dagens möte har Sofia varit i kontakt med klubben som upplevs väl insatt i möjligheter och 
begränsningar med dessa tester och hur de kan tolkas och implementeras. SKK/AK beslutade 
att bevilja ansökan.  

 

§ 39  Ekonomisk rapport 

Resultatrapporten gicks igenom och lades därefter till handlingarna.  
 

§ 40  Information från ordförande, ledamöter och adjungerade 

a) Ordförande 

Karin Berglund Brostam informerade att arbetsgrupperna rörande färg samt HD fortskrider 
och att båda grupperna har möten inplanerade i april.  
 

b) Ledamöter 

Liselott Ringman informerade om sitt uppdrag i SKKs kommitté för strategiskt arbete, KSA.  
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Maija-Leena Eloranta rapporterade att hon har föreläst för Svenska Rottweilerklubben om 
grundläggande genetik den 4 januari i SKKs lokaler.  

Maria Dahlberg har föreläst om HD och ED för Airedalegillet.  

 

c) Adjungerade  

Helena Skarp informerade att hon och Sofia Malm Persson har deltagit i ett digitalt möte 
med jordbruksverket m.fl. för att diskutera varghybrider. Vidare har SKK besökt Sveriges 
Riksdag för att prata om farliga hundar, mer information finns på SKKs webbplats. Även 
samverkansgruppen för hundvälfärd har haft möte där även Karin Brostam Berglund och 
Anna Björklund deltog. Helena informerade också att ICEC Dogs har tagit fram ett antal 
uttalanden som kommer publiceras under våren samt att Danska Kennelklubben kommer att 
öppna stamboken för de brakycefala raserna.  
 

Petra Waleij informerade om den nya avdelningen på SKKs kansli, uppfödarservice. I och 
med sammanslagning av SKKs registrerings- och juridiska avdelning har en ny chef tillsatts i 
Fredrik Bruno och Petra kommer därmed inte längre att vara chef för avdelningen.  

 
Sofia Malm Persson informerade om att hon ska föreläsa för Svenska Terrierklubben om 
HD/ED index samt att hon tillsammans med Liselott Ringman och Camilla Andersson ska 
föreläsa om avel för jaktliga egenskaper vid jakthundskommitténs specialklubbsträff för 
jakthundar. Vidare har mycket fokus varit på arbetet med framtagandet av nytt avelsdata, 
bland annat genom en workshop på kansliet. I mitten av april arrangeras möte med NKU/VK 
där SKK även i år är ordförande- och sekreterarland.  
 

§ 41  Protokoll och protokollsutdrag 

 

a) Protokoll 

SKKs centralstyrelse, nr 1 2024 

SKKs exteriördomarkommitté, nr 1 2024 

SKKs föreningskommitté, nr 1 2024 

SKKs jakthundskommitté, nr 1 2024 

SKKs kommitté för hundars mentalitet, nr 1 2024 

SKKs uppfödarkommitté, nr 1 2024 

SKKs utbildningskommitté, nr 1 2024 

SKKs utställningskommitté, nr 1 2024 

 

b) Protokollsutdrag 

Protokollsutdrag, CS-1-2024 § 11 Ärenden a) FCI-beslut avseende inkorsningsprojekt   
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§ 42  Övriga dokument till kommittén för kännedom 

• Beslut från förvaltningsrätten gällande undantag för att få använda hundar med grad 
2 i graderingssystemet RFG-Scheme i avel.  

• Scientific reports “Genome wide association study in Swedish Labrador retrievers 
identifes genetic loci associated with hip dysplasia and body weight. 

• Domarbladet nr 1 2024 innehållande information om samband mellan exteriör 
utveckling hos cavalier king charles spaniel och ökad risk för syringomyeli.  

• Rapport från RFG-Scheme möte 2024. 

• Inbjudan till möte med SKKs internationella representanter den 18 april (digitalt). 

• Minnesanteckningar från möte med NKU/AU den 15 november 2023. 

• Minnesanteckningar från FCI Europe Section General Committee 19-20 December 
2023. 

• Utskick från Franska Kennelklubben “Recognition of the Pluricolored Poodle as a 
variety of Poodle”.  

• Forsknings- och utvecklingsprogram för Agria och SKKs Forskningsfond för 
sällskapsdjur 2024-2025. 

• En rapport om djurhälsopersonalens anmälningsplikt och avelslagstiftningen från 
Djurskyddet Sverige. 

• Information om Norska Kennelklubben i Norges TV2.  

• SKKs grundregler översatta till engelska. 

 

§ 43   Nästa möte  

SKK/AKs nästa möte är den 22 maj och genomförs digitalt.  

 

§ 44  Mötets avslutande 

Ordförande Karin Brostam Berglund tackade ledamöterna för ett trevligt möte och 
förklarade mötet avslutat.   

 

Vid protokollet 
Linda Widebeck 

 
Justeras    Justeras 
Karin Brostam Berglund   Elisabeth Rhodin 
Ordförande    Ledamot 
 
 
Justeras 
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Maria Dahlberg  
Ledamot  


